
Hösten är en bråd tid. Vi ska hinna jaga, plocka svamp och bär och också försöka få i hamn allt arbete 
som påbörjades innan sommar och semester. En sak är detta interna nyhetsbrev som kommer att gå ut 
till alla anställda och förtroendevalda. Mycket har hänt, mycket kommer att hända...
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Några rader fråN gS

Ni gör alla ett enormt bra 
arbete och som uppskattas 
oerhört mycket! Ert arbete 
skapar förutsättningar för 
den svenska jaktens fort-
satta utveckling och för 
att våra medlemmar ska 
uppleva verklig medlems-
nytta. Låt oss hålla i det 
och hjälpa varandra att skapa ett positivt driv 
i förbundet. För självklart kommer nuvarande 
medlemsläge vara särskilt ansträngande för oss 
alla, men det är nu som ledarskapet i organisa-
tionen behövs som mest. Ledarskapet krävs för 
att skapa stabilitet, tydlighet och framtidstro. 

Just nu utgår vi ifrån de av årsstämman tagna 
besluten och lägger fullt fokus på att behålla, 
återrekrytera och rekrytera nya medlemmar. 
Självklart kan det kännas tufft, men det blir inte 
bättre av att gråta över den spillda mjölken in-
nan vi ens spillt ut den. Och det har vi inte, för i 
den senaste rapporteringen i medlemsekonomin 
börjar det röra sig i positiv riktning. Självklart 
innebär det inte att det är guld och gröna skogar, 
men det ser lite ljusare ut.

• Alla initiativ, kreativa lösningar ska uppmun-
tras för att locka fler medlemmar. Här ser jag 
all anledning att vi kraftsamlat aktiverar väl 
beprövade medlemsvärvningskampanjer som 
”medlemsjakten” m.fl. Jag och Jägareförbundet 
behöver verkligen er helhjärtade support och 
klokskap i detta arbete. Koordinera gärna detta 
med Lotte Lydeking och Hellen så att ni får stöd 
och att vi kan arbeta i samma riktning. 
• Vi kommer självklart att utreda vad vi brustit 
i och vad som har varit bra när det gäller 

medlemshanteringen. Men det är inte prioritet 
ett just nu, först fokuserar vi på att behålla och 
rekrytera nya medlemmar. 
• Vi kommer även i år att göra en medlems-
undersökning, för att helt enkelt fråga medlem-
marna vad de tycker och vad de vill.
• Vi överväger förstås medlemskategorier som 
familjemedlemsskap och eller motsvarande, för 
att vi ska bädda för en positiv och efterfrågad 
framtida utveckling. 
• Vill också säga att det är särskilt tufft just nu på 
den lilla medlemsavdelning vi har. Stöd gärna 
genom att minska trycket på medlemsavdelnin-
gen och svara på de frågor vi alla kan själva ute i 
organisationen. 

Vi är många som är medvetna om att vi de  
senaste tio åren har tappat betalande medlem-
mar i ganska hög fart och att vi har ett mycket 
stort behov av att rekrytera in nya jägare till 
förbundet. Det är förstås anledningen till att 
vi har varit tvungna att ta beslut, förändra och 
utveckla medlemskapet samt framförallt skapa 
en enhetlig medlemsavgift. Självklart kommer 
arbetet att ta tid och därmed ställa krav på vår 
uthållighet och att vi klarar av att hålla fast vid 
en tydlig långsiktig vision. 

Men just nu behövs det, i klartext, verkligen att 
vi alla hjälper till – och jag vet att gör vi det så 
kommer vi att lyckas galant.

Med mycket varma jägarhälsningar
(från en som brinner för er och Jägareförbundet)

Bo Sköld

PS. Så snart som vi har summerat 
medlemsstatistiken för september, kommer ni 
alla kunna ta del av den i kommande nyhetsbrev 
under början av oktober.
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Nya öppettider på medlemSService

Vi har fått klagomål på att många inte kommer fram till Medlems-
service. Vi har nu analyserat hur inkomna samtal ser ut och 
kan konstatera att det blir alldeles för hög belastning de timmar 
Medlemsservice i Halmstad har öppet. Vi har därför bestämt att 
utöka öppettiderna och att ta bort lunchstängningen.

Från och med måndag den 10 september är de nya öppettiderna 
måndag–torsdag 8.00 till 18.00 och fredag 8.00 till 16.00.

ISY, som sköter vår medlemsservice, kommer också att utbilda fler 
personer så att de kan hoppa in vid behov.

Lotte Lydeking

öSter malma wildlife park

Besöksantalet i sommar har varit 
bra, totalt under perioden maj – 
augusti kom det 5 088 besökare. 

Ett problem som uppstod direkt 
var att besökare ansåg att de inte 
såg tillräckligt av djuren, och vi 
hade en hel del klagomål. Från 
mitten av maj införde vi därför 
guidade turer fem gånger om 
dagen som ingick i entréavgiften. 
Efter detta har besökarna verkat 
nöjda och vi har inte haft mer 
klagomål.

I anslutning till Wildlife Park öppnade vi också café och gårdsbutik 
Jägarboden. Vi har där haft ett stort utbud av presentartiklar och 
ett café med eget hembakat på ekologiska produkter. Verksam-
heten omsatte cirka 400 tkr under denna period, budgeterat var 
500 tkr. 

Målet med Jägarboden var framförallt att under 2012 skapa ett gott 
rykte för ett trevligt utflyktsmål, och detta verkar vi uppnått. Från 
besökarna har vi endast hört lovord om Jägarboden.

Annelie Karlsson Lenksjö

lokala medlemS-
uNderSökNiNgar

Länsföreningen i Uppsala har 
bestämt sig för att göra en 
medlemsundersökning för att 
ta reda på hur medlemmarna 
ser på sitt medlemskap i 
Svenska Jägareförbundet och 
vad de vill ha av sin Läns-
förening och deras jaktvård-
skretsar. 

Om några andra länsförenin-
gar eller kretsar är intresse-
rade av att göra samma sak 
hör av er till KOM MED, 
Hellen Andersson, så hjälper 
vi till.

Lotte Lydeking

vilt & vetaNde 
och viltappeN

Vi håller just nu på 
att fräscha upp Vilt & 
Vetande samt Viltappen 
med nya arter. Kan vara 
bra att veta om ni ska ut 
i skolor eller andra lämp-
liga forum.

Viltappen har nu laddats 
ned 60 000 gånger och 
Vilt & Vetande ökade sitt 
besöksantal med 75% 
senaste året (77 000 
unika besök).

Daniel Ligné
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remiSS om trafikefterSök

I dagarna skickade vi in vårt remissvar på RPS nya FAP för 
trafikeftersöken. Eftersom NV:s föreskrifter för samma trafik- 
eftersök inte finns ute ännu blir det minst sagt knivigt att ta  
ställning till enbart ett ”halvt” regelverk. Nytt är dock att RPS  
med stor sannolikhet löser en kollektiv försäkring för alla trafik-
eftersökare med anledning av arbetsmiljöansvaret. 

Daniel Ligné

vildmarkeN kommer till StaN

Under vecka 43, den 22–26 oktober, 
kommer Jägareförbundet ta vildmark-
en till Stockholms city.   
Under rubriken "Vildmarken kom-
mer till stan" kommer vi formge en 
större lokal på söder i Stockholm till 
en modern miljö av jakten och av na-
turintresset. Vi vill väcka nytt intresse 
för att jaga och vistas i naturen när det 
ändå finns vind i ryggen för att leva i 
samklang med naturen, vildmarksupplevelser, naturlig inredning, 
Hunterstövlar och klimatsmart kött.  
 
Vi ska visa att jakten passar in i en modern livsstil och kommer 
kontakta såväl gamla som nya målgrupper. Syftet är att få en posi-
tiv dialog med opinionsbildare och sprida en aktuell bild av jak-
ten och Jägareförbundet. Om det faller väl ut kan vi ta konceptet 
vidare till andra stora städer.
 
Exempel på program under veckan:
• Pressträffar för mat- och livsstilsmedia, vetenskaps och miljö-
journalister. Eventuellt också för utländska journalister.
• Information om WeHunt för medlemmar.
• Nyfiken på att börja jaga – bjuda in alla som vill prata med en 
jägare. Jägarskolan, simulatorskytte, höra vad länsföreningen kan 
erbjuda, smaka viltkött, bläddra i Svensk Jakt...
• Jaktmiddag för beslutsfattare, opinionsbildare och politiker.
• Livsstilsseminarium – om vilt i mode, inredning, maten...
• Politikerfrukost
• Seminarium för studenter
 

 Christina Nilsson-Dag
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Nytt lager för
profilprodukter

Roupez heter vårt nya pro-
filproduktslager och ligger 
i Jönköping. Ny butikssida 
kommer till vintern. Kret-
sar, länsföreningar, kontor 
och anställda ska få olika 
inloggningar och kunna 
beställa olika saker.

Kajsa Lindbergh

Samarbete  
med jakthaNdelN

Samarbetet med jakt- och 
vapenhandeln fortsätter 
under hösten bland an-
nat genom utveckling av 
försäljning av medlemskap 
i butik. Alla jaktintresse-
rade ska veta att om man 
är medlem hos oss så lönar 
det sig, för då har man 
rabatter i jakthandeln, och 
handlarna kan värva dem 
som vill handla till vår rab-
att. Utvalda profilproduk-
ter ska säljas i butikerna 
(Shop in Shop).

Kajsa Lindbergh

förlaget
• Förlagstömning. Delat 
upp förlaget/kostnader 
på det avdelningar som 
produkten tillhör.
• Uppsägning av avtal med 
författare & fotografer som 
har royaltys ,fortsätter 
under hösten.

Kajsa Lindbergh
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uSelt år för fjällgäSSeN

Projekt fjällgås kan rapportera att den svenska 
vilda stammen av fjällgäss hade ett uselt år. En 
sen vår i kombination med högt predationstryck 
gjorde att många fjällgäss lät bli att häcka över-
huvudtaget. I häckningsområdet sågs endast en 
unge men vi hoppas att det under höstflyttningen 
ska ses någon mer vild ungfågel. Detta är det sämsta 
resultatet sedan 1998. 

Under sommaren sattes 28 uppfödda unga fjällgäss ut för att 
förstärka det vilda beståndet. Höststräcket har precis kommit 
igång men redan i den första flocken på 38 fjällgäss som sågs i 
Hudiksvallstraken, ingick två av dessa utsläppta fåglar. Detta ger 
ett visst hopp om att utsättningarna kan kompensera något för 
det usla häckningsresultatet.

Niklas Liljebäck 

öppet huS i karlStad
Sedan knappt ett år tillbaka är Jägareförbundet och Mellanskog 
samlokaliserade i Gräsdalenområdet utanför Karlstad. I sam-
band med invigningen genomfördes ett öppet hus i januari. 
Nu har Jägreförbundet Mitt och Mellanskog tagit ett gemensamt 
initiativ till en större satsning fredagen 14 september kl 14–19. 

Initiativet har lockat ett femtontal företag eller organisationer 
till att presentera ett brett utbud för den skogs-, mat- och jaktin-
tresserade. Jägareförbundets satsning projekt Viltmat 2012 finns 
med och bland övriga utställare kan nämnas Skogsstyrelsen, 
Studiefrämjandet, Forshagaakademin (naturbruksgymnasium),  
Vildmarksliv (outdoorbutik), Nordea och LRF Konsult. 

Rolf Brittas/Stefan Holm

SpillNiNgSiNveNteriNg 
av björN i gävleborg, 
dalarNa och delar  
av värmlaNd
 
DNA-analys av spillning är 
en etablerad metod 
för bedömning av björn-
stammens storlek. 
Den första storskaliga 
inventeringen genom-
fördes 2001–2002 i Gävle-
borg och Dalarna. Resulta-
tet blev att björnstammen 
beräknades uppgå till 
cirka 550 individer i de 
båda länen tillsammans. 

Tio år senare är det dags 
för en ny spillningsinven-
tering. Nu, liksom för tio 
år sedan, är jägarna starkt 
engagerade med att ta 
spillningsprover från de 
björndyngor man hittar. 
Inventeringen samordnas 
av Länsstyrelsen i Dalar-
na. Jägareförbundet Mitt  
har gjort informations-
insatser och distribuerat 
material för provtagning.

Rolf Brittas/Stefan Holm

redaktör för NyhetSbrevet
Målet med det interna nyhetsbrevet är att det ska komma 
ut med 2-3 veckors mellanrum. För att säkerhetställa att 
nyhetsbrevet kommer ut regelbundet och för att samla 
in information har Malou Kjellsson fått uppdrag att sköta 
detta. Malou når ni på malouk@telia.com eller 070-251 51 
62. Hör gärna av er med tips, synpunkter eller önskemål.
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fråN SveNSk jakt

Svensk Jakt genomför just 
nu en kampanj som heter 
Vi siktar mot framtiden. 
Den kommer avslutas 
med en prisutdelning på 
Elmia Game Fair.
Syftet bakom kampan-
jen är att få fler jägare 
att ta med sig barn och 
ungdomar på jakt, vilket 
i förlängningen leder till 
större förståelse för jakt 
och fler medlemmar.

Svensk Jakt håller på 
att upphandla tryckeri-
tjänsten för Svensk Jakt 
Nyheter. Tanken är att 
kontraktet ska gälla från 
och med 1 januari 2013.

Svensk Jakt nr 10 (som 
utkommer i slutet av sep-
tember) innehåller bland 
annat Tema harjakt – från 
norr till söder.

Magnus Rydholm

akila läggS Ned

Efter 13 år och 76 num-
mer har Jägareförbundet 
beslutat att lägga ned 
barn- och ungdomstid-
ningen Akila från och 
med årsskiftet. De prenu-
meranter som betalt för 
fler tidningar än vad som 
kommer att tryckas, kom-
mer att få pengar tillbaka.  

Magnus Rydholm
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Nyheter fråN jägareförbuNdet Service ab

Vi har under perioden maj till augusti totalt ökat omsättningen 
med 22 % och haft fler konferenser, privatboende, dagens lunch-
besökare och våra grillkvällar har varit fullbokade. Alla medar-
betarna inom Service AB har haft en hektisk period och de är alla 
värda en stor eloge! 
Nu stundar ett par månader med fokus på konferenser och lunch-
servering. Den 24 november är det julmarknad och sedan star-
tar Öster Malmas Vilda Julbord. Vi siktar på ”all time high” vad 
gäller julborden och målet är minst 3 000 besökare. Förra året 
serverade vi 2 600 julbord vilket var en ökning med 32 %.

Annelie Karlsson Lenksjö

julbord med överNattNiNg på öSter malma
 
Den 28 november är det dags för Öster Malmas vilda 
julbord.  Onsdagar till och med söndagar dukas jul-
bordet upp i Lagårns matsal. Efter julbordet serveras 
kaffe med dessert och andra sötsaker i slottet. 
Onsdagar till och med lördagar är också slottets pub 
öppen. Julbordet pågår till den 20 december.
Hotellpaketet inkluderar julbord, boende i hotellrum 
och frukost: Pris 1 095 kr/person
Vandrarhemspaketet inkluderar julbord, boende 
i vandrarhem, frukost och lakan. Pris 895 kr/person  

Annelie Karlsson Lenksjö

björNjakteN dag för dag

Björnjakten började lite trögare än vanligt, 
men glädjande nog med färre skadeskjutningar än vanligt. 
Vi följer björnjakten dagligen på Jakt & Fauna, så får ni journal-
ister som ringer kan ni hänvisa dem hit om ni inte har koll. Det 
brukar alltid komma igång en debatt om skadeskjutningar eller 
lakterande honor ett par veckor efter jaktstarten… 

När det gäller lakterande honor så gör vi under hösten ett fram-
stöt mot NV att ta bort björnen som ”särskild skyddsvärd art”, 
vilket till stor del skulle lösa problemet med beslagtagna honor 
och förundersökningar.

Daniel Ligné
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SkyddSjakt på varg öSter om faluN
 
Det blir skyddsjakt på en varg inom Björnåsreviret i Falu kom-
mun. Under juli-augisti anmäldes flera angrepp på får till län-
styrelsen. Länsstyrelsen sa inledningsvis nej till skyddsjakt, 
vilket kritiserades skarpt från LRF Dalarna och Jägareförbundet 
Dalarna. Länsstyrelsen konstaterar nu i sitt skyddsjaktsbeslut 
att vargen har följt efter trots att fåren flyttats från fäbodarna till 
hagar där mer människor rör sig. Länsstyrelsen bedömer därför 
att det  inte är rimligt att hinna förebygga nya angrepp på får 
genom andra åtgärder.

Rolf Brittas/Stefan Holm

jordeN och 
SkogeN i StaN

Jägareförbundet med-
verkade via Märsta-
kontoret vid Jorden och 
skogen i stan den 4-6 
september på Skansen 
i Stockholm. Antalet 
besökande skolungdomar 
beräknades till 4 500 
plus lärare. 

Rolf Brittas/Stefan Holm

mellaNSkogSmäSSa 
i uppSala

Jägareförbundet Uppsala 
och personal från SO-Mitt 
medverkade vid Mellan-
skogs mässa i Uppsala 
den 24-25 augusti.  
Jägareförbundets monter 
var välbesökt och upp-
skattades av de cirka  
10 000 mässbesökarna.

Rolf Brittas/Stefan Holm

Ny ordföraNde i NjS
Vid Nordisk Jägersamvirkes (NJS) styrelsemöte valdes fin-
ländaren Lauri Kontro till ny ordförande. Han är idag ord-
förande för Finlands Jägarförbund men ska nu även leda 
det nordiska jägarsamarbetet och representera nordiska 
jägare i FACE styrelse. Förvaltningen av stora rovdjur är en 
viktig fråga för honom och NJS har för avsikt att projekt-
anställa en person för en genomgång av rovdjursförvalt-
ningen i Europa. Vid mötet valdes också Björn Sprängare 
till vice ordförande i NJS.

Anders Grahn
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SemiNarium om ejderNS framtid

Fredagen den 31 augusti arrangerade Jägareförbundet tillsam-
mans med Sveriges ornitologiska förening ett seminarium för att 
diskutera ejderns framtid i Östersjön.
Miljöminister Lena Ek var på plats liksom jägare, ornitologer, 
skärgårdsbor och myndighetspersoner. Flera forskare höll under 
dagen föredrag om Östersjön och dess fåglar.

Daniel Ligné

perSoNal på öm

Anders Broby jobbar  
åter 100 procent på 
utbildningsverksamheten 
på Öster Malma efter sin 
föräldraledighet. Anders 
Clarhäll, som vikarierat, 
finns numera på Ekologi-
gruppen AB i Stockholm.

Ulf Sterler
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vildSviN

Alla våra källor tyder på
att det är en väldigt bra 
reproduktion i vildsvins-
stammen. Vi gör just nu en 
liten sammanställning av 
vild-svinsläget i landet som 
kan vara till hjälp i kontak-
ter med media och andra.

Daniel Ligné
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älgjakteN

Avskjutningen av älg för 
2011 är osäker, eftersom vi 
inte fått siffror från alla läns-
styrelser ännu. Preliminära 
beräkningar visar dock på 
cirka 99 000 älgar, vilket är 
en ökning med 8 % jämfört 
med 2010. 

Även om mycket återstår 
så börjar strukturen i den 
nya älgförvaltningen klarna. 
Totalt har länsstyrelserna 
registrerat 147 älgförvalt-
ningsområden (ÄFO) och 
140 älgförvaltningsgrupper 
(ÄFG). 

Daniel Ligné

älgdatabaSeN diaNa
 
Älgdatabasen Diana förbereds för den nya älgförvaltningen. 
Importrutinen för JAS-registreringar har gjorts om för att 
kunna hantera uppgifter om vilket ÄFO som jaktområden hör 
till. En ny JAS-bas har beställts av länsstyrelsernas IT-enhet. 

Länsstyrelserna är dock väldigt sena med sina registreringar 
och vi kommer troligen att få importera jaktområden vid några 
olika tillfällen under hösten. Vi jobbar med att ta fram en rutin 
som hjälper jaktområden att summera de älgar som fällts och 
rapportera detta till länsstyrelsernas IT-portal var 14:e dag 
(för att uppfylla lagkraven om rapporteringstid). Den funk-
tionen räknar vi med att ha färdig till den 17/9, vilket är sista 
rapportdag för de älgar som fällts första jaktdagen i norr.

Daniel Ligné

varför betalar våra medlemmar iNte SiN avgift?

Förra året vid denna tid satt vi i ungefär samma situation som nu. 
Väldigt många medlemmar hade inte betalat sin medlemsavgift. 
För första gången genomförde vi därför en undersökning bland 
de som inte hade förnyat sitt medlemskap. Vi djupintervjuade 417 
personer i ett representativt urval för att se vad som var anlednin-
gen till det vi upplevade som ett medlemsras. 

Vi trodde då att det enbart berodde på rovdjursproblematiken, 
med det visade sig att anledningarna var många, och primärt an-
dra, än det vi först antog. De absolut vanligaste anledningarna var 
slarv och att man av åldersrelaterade skäl inte längre jagade och 
därför inte längre ville betala full medlemsavgift.

Förra året genomfördes undersökningen vecka 37. Då hade vi hun-
nit med avisering och två påminnelser. Drygt 160 000 medlem-
mar hade då förnyat sitt medlemskap, men 20 000 medlemmar 
hade fortfarande inte betalat. I år har hela processen senarelagts. 
Vi har vid samma tid endast gjort aviseringen och första påmin-
nelsen är på väg ut. Vi kommer därför att göra undersökningen 
lite senare i år. Undersökningen kommer att göras 24 september 
till 15 oktober. Den är i år timad med utskicket av påminnelse 
nummer ett för att vi ska kunna ställa frågor kring utformningen 
av påminnelseavin. Rapporten väntas vara klar i slutet av oktober.

Lotte Lydeking 


